


His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid  Al Maktoum 
Vice President and Prime Minister of the United Arab Emirates and Ruler of Dubai

Water in our land is a great blessing, and our 
ancestors knew its precious value because they were 
deprived of it. We are also well aware of its value 
because a considerable portion of our financial 
resources are allocated to provide water. We have 
to thank God for this blessing by preserving it and 
helping those who are in need around the world. 



Brief
In June 2014, the “UAE Water Aid” campaign was launched by  
His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President and Prime Minister of the 
UAE and Ruler of Dubai, to provide access to safe, potable water to 5 million people around the world.

The campaign was a huge success, and raised a total of AED 180 million in 18 days, enough to provide 
over 7 million people around the world with clean water.

His Highness also announced an annual international $1 million award for new sustainable solutions for 
water scarcity using solar energy. 

Establishing the Foundation
March 1st 2015: His Highness issued Law No. 3 of 2015, announcing the formation of the  
UAE Water Aid Foundation, a non-profit organisation that aims to provide clean water to people  
in need in developing countries.

Under the law, the Foundation is annexed to the Dubai Electricity and Water Authority (DEWA).
His Highness also released Decree No. 3 of 2015, forming the Foundation’s Board of Trustees,  
valid for 3 years.

4 5



Board of Trustees
•	 H.E. Saeed Mohammed Al Tayer, Managing Director & CEO of DEWA, Chairman of the Board

•	 H.E. Humaid Rashid Al Shamsi, Deputy Secretary General of International Aid at the UAE Red Crescent, 
Vice Chairman of the Board

•	 H.E. Sultan Mohammed Al Shamsi, Assistant Under-Secretary of the Ministry for International 
Cooperation and Development, Member

•	 H.E. Dr. Mohammed Abdullah Al Baili, Deputy Vice Chairman for Academic Affairs (Provost) of  
United Arab Emirates University, Member

•	 H.E. Dr. Arif Sultan Al Hammadi, Executive Vice President of Khalifa University, Member

•	 Mr. Waleed Ali Salman, Executive Vice President - Strategy & Business Development at DEWA, Member  

•	 Mr. Nasser Mohammed Lootah, Executive Vice President - Generation at DEWA, Member  

•	 Mr. Mohammed Abdulkareem Al Shamsi,  
Senior Manager of Sustainability & Climate  Change  
at DEWA, Acting Executive Director

Establish the UAE as a major contributor in 
international sustainable development and 
humanitarian work, and support local and global 
efforts in providing clean water to those in need 
and protecting existing water resources.

Develop and implement innovative, sustainable, 
cost-effective solutions to water scarcity using 
solar technology.

Provide improved access to clean water and 
achieve better sanitary and hygiene conditions 
in developing countries.

Goals of the Foundation
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Scope of Work 
•	 Cooperate with national and international universities and research institutions, and fund research 

related to water desalination using solar energy.

•	 Form solid partnerships with local, regional and international organisations with the common goal of 
addressing water scarcity.

•	 Organise campaigns to raise funds in order to provide drinking water to people in need and support 
projects related to water management.

•	 Organise an award for permanent and sustainable solutions for solar technologies that address  
water scarcity.

اختصاصات المؤسسة 
• التعاون مع الجامعات ومراكز الأبحاث العلمية المحلية والعالمية و تمويل الدراسات المتعلقة بتحلية المياه باستخدام 	

الطاقة الشمسية 

• تكوين شراكات فعّالة مع المؤسسات والمنظمات الدولية والإقليمية والمحلية وغيرها من المؤسسات ذات الأهداف 	
المشتركة لمكافحة شُح المياه.

• تنظيم حملات لجمع التبرعات لتوفير مياه الشرب للمحتاجين ودعم المشاريع المتعلقة بإدارة المياه، واستثمار أموال 	
المؤسسة بما يسهم في تحقيق أهدافها.

• تنظيم جائزة لإيجاد حلول دائمة ومستدامة لتوفير المياه النظيفة باستخدام الطاقة الشمسية.	
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مجلس الأمناء
• سعادة/ سعيد محمد الطاير، العضو المتندب والمدير التنفيذي لهيئة كهرباء ومياه دبي، رئيس المجلس	

•  سعادة/ حميد راشد الشامسي، نائب الأمين العام لشؤون المساعدات الدولية في الهلال الأحمر الإماراتي، 	
نائب رئيس المجلس 

• سعادة/ سلطان محمد الشامسي، الوكيل المساعد للتنمية الدولية، عضو	

• سعادة/ الدكتور محمد عبدالله البيلي، نائب مدير جامعة الإمارات العربية المتحدة للشؤون العلمية، عضو	

• سعادة/ الدكتور عارف سلطان الحمادي، المدير و النائب التنفيذي لجامعة خليفة، عضو	

•  السيد/ وليد علي سلمان، النائب التنفيذي للرئيس - الاستراتيجية وتطوير الاعمال في هيئة كهرباء ومياه دبي، عضو	

• السيد/ ناصر محمد بن لوتاه، النائب التنفيذي للرئيس - إنتاج الطاقة والمياه في هيئة كهرباء ومياه دبي، عضو	

•  السيد/ محمد عبدالكريم الشامسي، 	
 مدير أول - الاستدامة وتغير المناخ في هيئة كهرباء ومياه دبي،

المدير التنفيذي بالوكالة 

أهــداف الـمـؤسسـة
تعزيز مكانة الدولة عالمياً في انتهاج المبادرات و المساعدات 

الإنسانية  لتحسين ظروف المعيشة وتحقيق التنمية المستدامة، 
ودعم الجهود العالمية و المحلية لتوفير المياه النظيفة 

للمحتاجين وحماية الموارد المائية من التلوث.

المساهمة في إيجاد حلول مبتكرة مستدامة فعالة من حيث 
التكلفة لمعالجة ندرة المياه باستخدام الطاقة الشمسية.

توفير المياه النظيفة الصالحة للشرب للمحتاجين والمنكوبين 
حول العالم، وتوفير أساسيات الحياة الكريمة لهم.

7 6



إنشاء مؤسسة سقيا الإمارات
1 مارس 2015: اصدر سموه القانون رقم )3( لسنة 2015، بإنشاء مؤسسة سقيا الإمارات، مؤسسة غير ربحية تهدف الى 

توفير المياه النظيفة للمحتاجين في الدول النامية.

وفقاً للقانون على المؤسسة أن تلحق بهيئة كهرباء ومياه دبي.

كما اصدر سموه المرسوم رقم )8( لسنة 2015، بتشكيل مجلس أمناء المؤسسة، و ذلك لمدة 3 سنوات قابلة لتمديد.

نبذة
في يونيو 2014، أطلق صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم 

دبي رعاه الله حملة “سقيا الإمارات” لتوفير مياه الشرب لخمسة ملايين شخص حول العالم.

اختتمت الحملة بنجاح كبير، بعد أن جمعت 180مليون درهم إماراتي في 18 يوم، تكفي لسقيا أكثر من 7 ملايين إنسان 
حول العالم.

أطلق سموه جائزة عالمية بقيمة مليون دولار أمريكي لإيجاد حلول جديدة مستدامة لمشكلة ندرة المياه باستخدام 
الطاقة الشمسية.
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المياه في بلادنا نعمة عظيمة يعرف قيمتها أجدادنا الذين حرموا منها 
ويعرف قيمتها اليوم القائمون على مشاريعها، ونعرف قيمتها لأن جزءاً 
ضخماً من مواردنا المالية مخصص لها؛ المياه هي نعمة عظيمة وشكر 

هذه النعمة هو بالحفاظ عليها، وأيضاً بسقيا المحتاجين والعطشى حول 
العالم، ونسأل الله دائماً أن يديم نعمه علينا.

صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم
نائب رئيس الدولة, رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي - رعاه الله




